
22-3- 2023. Referat generalforsamling Kreds Vestjylland i Skave Multihus. 

Velkomst v/ Formand Svend Lundsberg. 

1. Valg af dirigent og referent. Valgt Allan Bergholt, konstaterer at generalforsamlingen er 

lovlig varslet og Svend Jensen. Valgt til referent. 

2. Formandens beretning. 

Vi har holdt 5 bestyrelsesmøder og deltaget i 2 hovedbestyrelsesmøder. 

Introkursus i Høje Tåstrup for nyvalgte med deltagelse af Svend L. og Lilian Hovmand og Svend 

Jensen  

Den 22 november 2022 holdt vi et møde for alle klubber i kredsen hvor vi orienterede om vore 

planer for fremtiden. Og for at høre hvad klubberne forventer af os. Det blev besluttet at vi 

mødes en gang om efteråret og til generalforsamlingen om foråret. Der var mødt 

repræsentanter fra 3 klubber 2 var fraværende. 

Angående tilskud fra kredsen til klubberne er der sendt ud til alle klubber, som vedtaget et fast 

beløb om året i forhold til kredsens økonomi og der meldes ud hver år inden nytår. 

I år har vi fået 72 nye medlemmer 52 er udmeldt det er en stigning på 20 medlemmer. 

Det giver en plads mere i hovedbestyrelsen ud over formanden. (ikke vedtaget endnu hvem.) 

Medlemstallet på landsplan er faldet lidt pr. 31-12- 2022 var der 10.669. 

Hjemmesiden: Er nu opdateret med vore faste aktiviteter, og er der noget man mener bør 

ændres eller man vil have noget sat ind er man velkommen til at kontakte Malte Bang eller en 

fra bestyrelsen. (Malte Bang er på barsel 4 mdr. fra sidst i april.). Hovedkontoret tager over. 

Hvidbogen er nu færdig og alle der har været med til at lave den holder møde i marts om 

hvordan den udsendes. 

Kredsen har nu fået sin egen mail: vestjylland@parkinson.dk  

Kredsen har nu fået medlemssystemet Collect der har været lidt problemer, men jeg har fået 

god hjælp fra Ulrik Husted fra hovedkontoret. Og vi kan meget nemt sende til alle medlemmer 

også i de enkelte kommuner. 

Der er stadig mange mails der kommer retur hvad årsagen er vides ikke, men vi opfordrer alle 

til at gøre opmærksom på udfordringen. 

Formanden omtalte frivillig træffet i januar det kan der læses mere om i Parkinson Nyt. 

Ansøgninger til ophold på Sano i 2023 er udsat til efteråret. (Grundet manglende finanslov.) 

Formanden omtalte kort betydningen af Solsikkesnoren. Rønshoved Højskole. Fire dages op 

hold på Bogens Holm i Mols bjerge. 

Kommende arrangementer: International Parkinson dag 11 april online fra Århus. 
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Møde den 27 april med Trine Hørmann Thomsen er sammen med Kreds Midt Nord 

Formanden sluttede med en tak til bestyrelsen for samarbejdet i det forløbne år. 

3. Regnskab ved Lilian. 

Der har i årets løb været indtægter for i alt           66.060 kr. 

Udgifter i årets løb har været på                              81.304 kr. 

Årets resultat var på                                                 - 15.244 kr.                

Egen kapital = likvide midler på                                81.969 kr. 

Formandens beretning og Kassererens beretning blev taget til efterretning. 

3. Valg af Formand. Svend Lundsberg blev genvalgt. 

4. Beretning fra klubberne. 

Lemvig klubben. Ved Vibeke Højbjerg. Fortalte om udflugt til Fur og et meget velbesøgt 

foredrag med. Professor Per Borghammer. Der har været afholdt julefrost med god tilslutning. 

Herning Ikast klubben. Ved Gitte Klausen. Omtalte klubbens 10 årsjubilæum med musik og 

dans en rigtig god dag. I november var der afholdt julefrokost. Gitte fortalte der er ca. 139 

medlemmer i klubben og der afholdes 7 arrangementer om året. Og man var velkommen til at 

følge klubben på deres hjemmeside. 

Holstebro klubben. Ved Henning Markussen. Der har været et møde med Advokat om arv og 

fremtidsfuldmagter. Der var et arrangement i Tvis Mølle med rundvisning i klosterhaven og 

kaffebord og underholdning med lokale musikere. Henning omtalte julefrokost med 25 

deltagere. 

Svend Jensen omtalte kort at der var to pårørende grupper med ca. 12 på hver en i Lemvig med 

Vibeke Højbjerg, som tovholder. Og en gruppe i Holstebro med Svend Jensen, som tovholder.      

5.    Bestyrelsesvalg.  Der var genvalg til Lilian Hovmand. Herning og Svend Jensen. Sevel. Der 

var nyvalg for et år til Anni Dunker Pedersen. Holstebro. 

6. Valg af revisor der var genvalg til Christian Hansen. 

7. Indkomne forslag. Der var ikke nogen. 

8. Valg af suppleanter. Det var ikke muligt at finde kandidater til Suppleant posterne. 

DAGEN EFTER DETTE REFERAT ER SKREVET MEDDELER SVEND LUNDSBERG AT HAN ER 

BLEVET KONTAKTET AF LILLY HANSEN FRA LIND V/ HERNING. SOM GERNE VIL VÆRE MED, 

SOM SUPPLEANT OG FÅ INDBYDELSE TIL VORE BESTYRELSESMØDER. 

9. Eventuelt. Allan Bergholdt gjorde opmærksom på hvis man havde spørgsmål til brugerrådet 

omkring for eksempel Sygehus Gødstrup var man velkommen til at kontakte ham. 

Allan Bergholdt takkede forsamlingen for god ro og orden. 

Efter middagen var der indlæg af Landsformand Rene La Cour Sell. 



Rene fortalte hvad han havde lavet inden formandsposten i Parkinsonforeningen. Blandt andet 

Danmarks naturfredningsforening, og nuværende Direktør i Roskilde Kongres og Kulturcenter. 

Hans håb for fremtiden, at få bedre værktøjer til at dokumentere krav og ønsker til for 

eksempel ansøgning om midler fra fonde og politikere. 

Tilskud fra reservepuljen til rehabilitering på Sano 10 mil. Kr. pr. år de næste 2 år og 5 mil. Kr. 

om 3 år. 

Rene gav udtryk for et ønske om at få flere midler til forskning af det sociologiske Parkinson i 

lighed med medicin forskning. 

Til slut nævnte Rene. Lidt om ønsker og personale ændringer på Hovedkontoret. Blandt andet 

en Event konsulent til at varetage arrangementer, som Unity Walk  

11 april international Parkinsondag i Århus. (Sendes online.) 

13 maj Unity Walk. 

D.H.L. Stafet er ikke datosat. 

4 november Forskningsdag. 

Sevel den 23 april 2023. Svend Jensen. 

 

 

  

                         


